
VÝSLEDKY ANKETY  

 

Budoucnost veřejného prostranství na Jarově/Vackově                          
Veřejné prostranství na Jarově/Vackově, vymezené ulicemi Na Jarově a V Zahrádkách, má 

charakter sídlištní veřejné zeleně. Jeho stávající úprava vznikla v souvislosti s výstavbou 

panelových domů na přelomu 80. a 90. let. Tato „sídlištní zeleň“ nemá pro místní obyvatele 

významnou přidanou hodnotu, sami na tento nepříznivý stav poukazují a záměrem městské 

části Praha 3 je toto veřejné prostranství revitalizovat. Podmínkou rekonstrukce místa ovšem 

je, aby dotčené pozemky byly ve správě Prahy 3. Proces získávání pozemků už běží, 

některé Praha 3 odkoupila (p. č. 3087), o dalších se ve spolupráci hlavním městem jedná. 

Příprava proměny tohoto prostranství probíhá od začátku s místními a unikátně též s 

Ústavem krajinářské architektury Fakulty architektury ČVUT.  

Současně s anketou probíhala na místě výstava návrhů. Výsledky ze všech částí participace 

budou použity jako podklad pro zadání studie.  

 

Celkový počet respondentů: 34. 

Genderové statistiky: 43 % muži, 57 % ženy. 

Respondenti z dotčené lokality: 94 %.  

Období: 16. 9. – 16. 11. 2022. 

Max. počet hlasů: 3. 

Max. počet hlasů pro panel/návrh: 1.  

 

Hlasování pro návrhy/panely:  

 

 

2

3

3

5

11

14

17

20

0 5 10 15 20 25

4 - MAREK PETŘÍK

5 - PETR PREIS

8 - VOJTĚCH JANEBA - MOZAIKA PROSTORŮ

2 -BARBORA FLÖSSLOVÁ SOUŽÍT VACKOV, ZASADIT A 
SNÍST

7 - ANNA MARIE RYCHETSKÁ

3 - NIKOLA ALICE HURYCHOVÁ A MARTINA PEŠŤÁKOVÁ 
VACKOV UPGRADE VNITROTAJ

1 - MARTINA BELZOVÁ - BAREVNÝ A ROZKVETLÝ

6 - ANEŽKA NETUŠILOVÁ - MODROZELENÝ VACKOV

počet hlasů



1. Anežka Netušilová: Modrozelený Vackov, panel 6 – návrh zaujme komunitní zahrádkou 

v jižní části či uzavřeným potůčkem, který může v období sucha vyschnout a být místem pro 

hru dětí. 

 

2. Martina Belzová: Barevný a rozkvetlý, panel 1 – návrhu dominují barvy včetně 

barevného osvětlení, množství zeleně včetně zelené střechy a pumptrack v jižní části 

(zvlněná cyklistická dráha).  

 

3. Nikola Alice Hurychová a Martina Pešťáková: Vackov upgrade vnitrotaj, panel 3. – 

autorky navrhují zelené napojení na Malešický les, parkovací dům místo stávající benzínové 

pumpy a množství zákoutí včetně vodní plochy proměnlivou hladinou. 

 

https://planujtrojku.cz/getFile/case:show/id:460896/2022-09-27 16:22:25.000000/netusilova.jpeg
https://planujtrojku.cz/getFile/case:show/id:460892/2022-09-27 16:04:42.000000/belzova.jpeg
https://planujtrojku.cz/getFile/case:show/id:460894/2022-09-27 16:15:57.000000/vnitrotaj.jpeg


4. Anna Marie Rychetská, panel 7 – návrh umisťuje do centrální části mlatovou plochu 

obklopenou stromy, v části Jižního parku pracuje se zajímavými terénními modulacemi. 

 

5. Barbora Flösslová: Soužít Vackov, Zasadit a sníst, panel 2 – návrh vymisťuje auta do 

nedalekého parkovacího domu, v prostoru pak najdeme mnoho záhonků se zeleninou, ale i 

venkovní kuchyň a posezení. 

 

6. Vojtěch Janeba: MOZAIKA prostorů, panel 8 – návrh představuje např. vyvýšené 

předzahrádky před vchody, které si obyvatelé mohou oficiálně pronajmout a hospodařit na 

nich či malé výškově členité podium a „hrací bazének“. 

https://planujtrojku.cz/getFile/case:show/id:460897/2022-09-27 16:29:15.000000/rychetsk%C3%A1.jpeg
https://planujtrojku.cz/getFile/case:show/id:460893/2022-09-27 16:11:09.000000/flosslova.jpeg


 

7. Petr Preis, panel 5 – návrhu dominuje klidová zóna s možností posezení ve stínu 

vzrostlých stromů, milovníky válení v trávě potěší vyvýšená travní plocha se vsakovacím 

jezírkem. 

 

8. Marek Petřík, panel 4 – návrh zaujme koncepcí vizuálně oddělených venkovních 

"pokojíčků“ pro různé aktivity v centrální části. 

 

 

 

Všechny návrhy souhrnně a detailně v brožuře. 

https://planujtrojku.cz/getFile/case:show/id:460904/2022-09-30%2009:21:37.000000
https://planujtrojku.cz/getFile/case:show/id:460900/2022-09-27 17:01:33.000000/janeba.jpeg
https://planujtrojku.cz/getFile/case:show/id:460895/2022-09-27 16:19:40.000000/preis.jpeg
https://planujtrojku.cz/getFile/case:show/id:460891/2022-09-27 15:54:16.000000/petrik.jpeg
https://planujtrojku.cz/getFile/case:show/id:460904/2022-09-30 09:21:37.000000


Komentáře:  

1. Krásné práce studentů architektury. Hlavně ať je všude dost míst k sezení. 

2. Budova 2530/22 by mohla mít zelenou střechu. V návrhu 7 není řešena.  

3. Preference sportovně - odpočinkového využití možná i částečná vodní plocha. Určitě ne 

omezovat pro úzkou skupinu lidí (komunitní zahrádky apod.). 

4. Mám rád návrh Preise (číslo 5) ale nelibí se mi umístěni pétanque. Místo toho bych uvítal 

hřiště pro mladé (basketbal, fotbal nebo lezecká stěna). 

5. Vodní prvky jsou super, hlavně ten potůček. Chybí mi nějaké hřiště pro děti nebo herní 

prvky (dříve tu bývalo hřiště). Mám velkou obavu, že travnatá plocha se stane (opět) pouze 

psím WC. V dnešní době se do trávníku nedá skoro vstoupit. 

6. Zásadní je pro mě zachování počtu parkovacích míst a dopravní obslužnosti jednotlivých 

domů. 

7. Návrh od Anny Marie Rychetské ohledně řešení ulice v Zahrádkách mi přijde poměrně 

zajímavý vzhledem k ochlazení prostoru ulice a zároveň udržení průjezdnosti a parkovacích 

míst. 

8. Podporuji pouze návrh, který počítá s parkovacími místy okolo panelového domu Na 

Jarově. 

9. Hlavně je důležité dodat do prostoru dostatek laviček a míst k sezení pro velké množství 

lidí, které tu bydlí. Líbí se mi idea parkovacího domu, hlavní je dostat mezi paneláky co 

nejvíc zeleně, to by to umožnilo. Zároveň bych ten velký prostor rozčlenila do různých zón 

(klidných, dětských) pomocí stromů, jak je to v některých návrzích. Rozhodně souhlasím s 

přidáním vodních prvků (návrh Vnitrotaj, Modrozelený Vackov), prostoru je na to dost a byla 

by škoda to neudělat, oživí a zpříjemní to celé okolí. Co se týče společné kuchyně, nejsem si 

úplně jistá, zda by něco takového mohlo v této společnosti fungovat, zaměřila bych se spíše 

na to bezprostřední okolí robustních paneláků, které je potřeba velmi pozměnit a zezelenit. 

Naopak šachistické stolky, křesla a houpací sítě, hřiště, hlavně posilovací, jsou rozhodně 

pozitiva, stejně jako komunitní zahrádky, to si myslím, že by tu také mnozí ocenili. Líbí se mi 

i návrh s pergolami (Soužít Vackov). Nakonec bych chtěla říct, že ta změna je extrémně 

potřebná, je to obrovský prostor, který je úplně nevyužitý. Bydlí tu velké množství lidí, každý 

den tudy chodí, ovlivňuje je to a je škoda, že to tu vypadá takhle. Rozhodně to má cenu se 

na tento prostor zaměřit, přetransformovat ho a ovlivní to mnohé. Takže prosím o změnu. 

Vím, že to je proces, ale určitě má cenu v plánování pokračovat. Jakýkoliv návrh, jakákoliv 

změna stokrát lepší než aktuální stav. Děkuji. 

10. Měl bych jeden návrh k projektu. Myslím si, že by bylo velmi hezké a užitečné, kdyby 
stromy, které plánujete vysadit, byly například ovocné stromy (jabloň, hrušeň, ořech, kaštan). 
11. Zbudovat hřiště na Mölkky, Pétanque. 
12. Ochrana předzahrádek – odhlučnění, ochrana soukromí, živý plot cca šíře 50 cm, výška 
plotu 150 – 160. To nebude clonit a alespoň trochu to odhluční. Díky.  
13. V návrzích nejsou nebo nevidím cvičební nástroje.  
14. Na vysoké teploty – vzrostlé stromy, odpovídající vegetace, voda.  
 


